
     Protokół  z Komisji Statutowo - Regulaminowej 

z dnia  7 lutego  2022 roku  

 

 

• Prowadzący obrady: Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski 

• Porządek Komisji zgodny z planem pracy  

1. Przygotowanie zasad zwrotu radnym Rady Miejskiej w Czeladzi kosztów 

podróży służbowych - zmiana uchwały Nr VI/94/2015 z dnia 5 marca 2015 

roku. 

2. Sprawy bieżące 

• Czas trwania posiedzenia  od 17.00  -  17.20 

• Frekwencja Radnych: zgodnie z lista obecności   -  obecnych  9 

• Mecenas Tomasz Wójkowski 

Przebieg obrad: 

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski - Dzień dobry, witam Państwa na posiedzeniu 

komisji Statutowo – Regulaminowej. Dzisiaj będziemy omawiać 2 punkty: 

1. Projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu radnych rady miejskiej w Czeladzi kosztów 

podróży służbowych. 

2. Sprawy różne 

Dostali Państwo wszyscy tę uchwałę? Czy są jakieś uwagi do tego? 

Andrzej Mentel -  Ja mam taką uwagę, bo uchwała, która jeszcze obecnie obowiązuje od 2015 

roku czy w treści tej uchwały musimy wpisywać nazwiska? Bo w paragrafie 2 punkt 1 piszemy, 

że termin i miejsce wykonania zadania oraz miejscowość rozpoczęcia i zakończenia podroży 

służbowej określa przewodnicząca rady miejskiej, przewodniczący polecają do przejazdu 

służbowego, wiemy kto jest przewodniczącym rady miejskiej i w tej kadencji i nawet jeżeli 

zatwierdzimy na sesji tę uchwałę to jeżeli wpiszemy ogólne zapisy, że w paragrafie 2 będzie 

przewodniczący rady miejskiej i w paragrafie 2 punkt 2 będzie wiceprzewodniczących rady 

miejskiej bez podawania nazwisk to spowoduje, że ta uchwala będzie na wiele lat, bo jeżeli się 

nic nie zmieni w przepisach, to  możemy zmieniać skład prezydium a uchwała będzie dalej 

obowiązać. Czy my musimy wpisywać te nazwiska? To pytanie kieruję do radcy prawnego? 

Czy to możemy zmienić, skreślając nazwiska, a pozostawiając tylko funkcję? 

Mecenas Tomasz Wójkowski -  Dzień dobry Państwu, patrząc na rozporządzenie, które 

dotyczy zasad zwrotów kosztów podroży służbowych dla radnych. Przepis, który dotyczy tej 



sytuacji brzmi tak: w stosunku do przewodniczącego czynności wykonuje wiceprzewodniczący 

wskazany przez radnych. Praktyka jest taka, że nie wpisuje się nazwisk w takich uchwałach. 

Takie uchwały obowiązują i nie są kwestionowane, dlatego te nazwiska nie będą tu niezbędne. 

Andrzej Mentel -  Czyli możemy je wykreślić? Pani przewodnicząca? 

Jolanta Moćko -  Ja też chciałam zadać to pytanie, ale ja się chciałam odnieść do zapisu ustawy, 

która mówi o tym, że musi być osoba wskazana, czyli trzeba ją jakoś oznaczyć. Zazwyczaj jest 

to ten sposób, że dla przewodniczącego regulacje podpisuje któryś z wiceprzewodniczących. 

Wiadomo, wszyscy pracujemy a czasami trzeba to robić w określonym czasie, chociaż te 

delegacje nie są bardzo często, ale jednak ktoś może być chory, na urlopie, są różne sytuacje. 

Stąd są 2 nazwiska wskazane. Jeżeli Pan mecenas uważa, że to nie jest jakiś problem, to zawsze 

lepiej jeżeli te osoby nie są wskazane. Bo co kadencje to się zmienia, albo czasami w kadencji 

bo takie zmiany też bywały. Wiec jeżeli możemy to tak zapisać, to wolałabym, żeby tych osób 

z imienia i nazwiska nie wymieniać. Dziękuję bardzo. 

Wojciech Maćkowski -  Też uważam, że nazwisk nie powinno być, bo w momencie, gdyby 

się skład zmienił to od razu uchwała jest do zmiany. My w tym zapisie niczego nie wskazujemy, 

bo jest wiceprzewodniczący i obu wskazaliśmy, a uchwała jest uniwersalna  

i poczekamy, aż się nadzór doczepi i moim zdaniem mogą się pojawić uwagi, wystarczy moim 

zdaniem wskazać 2 wiceprzewodniczących. 

Jolanta Moćko - Ja w swoim projekcie uchwały wpisałam wiceprzewodniczący 1 lub 2, tutaj 

jest wskazanie, jednak w praktyce lepiej jest wskazanie każdorazowo, bo ja wskazując 

każdorazowo i panie z biura rady wiedzą, który wiceprzewodniczący jest dostępny w danym 

momencie. Mam wątpliwość do tego, co powiedział radny Maćkowski. Do takiej formy może 

się przyczepić nadzór, natomiast jeżeli tak miałoby być, to do tego w takiej formie czy  

z nazwiskami czy bez urząd również może zakwestionować.  

Mecenas Tomasz Wójkowski -  Moja sugestia byłaby taka, żeby zrezygnować z tych nazwisk. 

Niezależnie od treści rozporządzenia moim zdaniem nazwisk być nie powinno. Logiczny 

argument to taki, że uchwała jest uniwersalna, nie powinna się zmieniać w czasie, bo mogą 

zmienić się osoby, dlatego też myślę, że nie trzeba umieszczać nazwisk osoby natomiast nie 

mamy takiej kategoryzacji, albo takich rotacji, że któryś wiceprzewodniczący jest 1 lub 2. Ja 

bym  proponował zostawić zapis taki jaki jest w rozporządzeniu. 

Jolanta Moćko: Ja też przychylam się do tej formy od początku, bo analogicznie patrząc, kiedy 

mówimy o przewodniczącym nie wymieniamy go z nazwiska, on jest jeden, ale on też się może 

zmienić przy kolejnej kadencji, ale jednak co podejmie nadzór wojewody, to się okaże za 

niedługo.  



Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski: Czy możemy rozpocząć głosowanie nad tą uchwałą 

teraz panie mecenasie, tylko wyrzucamy te nazwiska, czy będziemy musieli się spotkać jeszcze 

raz?  

Mecenas Tomasz Wójkowski -  Zanim odpowiem na to pytanie, to chciałabym jeszcze 

rozwiać kilka wątpliwości, które dzisiaj się pojawiły. 1 rzecz, która ma znaczenie to należy 

zmienić adresy publikacyjne, które mamy w tej treści powołane, bo dziennik ustaw się 

zdezaktualizował i w paragrafie 3 wymieniamy to rozporządzenie ministra dotyczące sposobu 

ustalania wysokości kosztów zwrotów podroży służbowych i tu należy zmienić ten adres 

publikacyjny. Natomiast kolejna rzecz, zastanawiam się nad paragrafem 4 ustęp 1. Tutaj mamy 

zapis, że na uzasadniony wniosek radnego delegującego w rozporządzeniu ten zapis wygląda 

inaczej, tam nie ma mowy o uzasadnionym wniosku, tylko, że na wniosek radnego. Ja bym 

proponował tego nie zmieniać, tylko zostawić to tak, bo zawęża to stosowanie tego zapisu.  

I wątpliwości budzi paragraf 5, biuro rady prowadzi rejestr to dobrze, ale te koszty podroży, ja 

też bym sugerował, żeby zrezygnować z tego zapisu, ponieważ  nie odnosi się to do kwestii 

wypłaty, ponieważ nie jestem pewny czy nie będzie to potraktowane, jako wykroczenie 

uprawnień. Sprawa jest oczywista, ze koszty podroży służbowych są pokrywane z budżetu 

gminy, jednak nie jestem pewien czy to jest odpowiednie miejsce, żeby o tym pisać  

i proponowałbym, żeby ten zapis usunąć. Mamy też zapis dotyczący załączenia dokumentów, 

rachunków potwierdzających poszczególne wydatki. Ta kwestia jest regulowana  

w rozporządzeniu, dlatego też nie jestem pewny, czy należy to tutaj zapisywać. Kwestia 

przedłożenia rachunków dotyczy tylko noclegów, pozostałe koszty są rozliczane ryczałtowo. 

Jeżeli to jest uregulowane odgórnie przepisem, to też bym sugerował, żeby z tego zrezygnować.  

Patrycja Juszczyk: Chciałam się zapytać czy Pan radca prawny widział wcześniej tę uchwałę? 

Bo ja mam takie wrażenie, że spotykamy się i cała uchwała jest do zmiany i to jest taka moja 

wątpliwość i jak tutaj wcześniej wyglądało przygotowanie tego projektu uchwały, bo wszystkie 

te uwagi, które nam Pan zgłasza są na tyle istotne, że dzisiaj nie powinniśmy dostać tego 

projektu uchwał w materiałach komisji. 

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski: Pani przewodnicząca, dzisiaj mieliśmy dopiero nad 

nią pracować 

Jolanta Moćko: Ta uchwała wyglądała kiedyś całkiem inaczej, zostało to zmienione, bo 

mieliśmy kiedyś takiego radnego, który bardzo chciał, żeby ograniczać i kontrolować 

przewodniczącego. Stąd takie zapisy. Ale wszystko w rozporządzeniu. Wszystko regulują 

przepisy prawne, na podstawie których my funkcjonujemy. Dlatego sposób przygotowania tej 

uchwały przez Panie  z biura rady tak wygląda, to dlatego, że ona kiedyś w taki sposób 



funkcjonowała. Też uważam, że zapisy z wyższego rzędu, które już są uregulowane nie ma 

sensu zapisywać. Uchwała musi być, bo wymaga od nas tego ustawa, natomiast nie ma potrzeby 

jej bardzo rozpisywać.  

Mecenas Tomasz Wójkowski - Ja w sprawie tej uchwały otrzymałem zaproszenie na udział  

w tej komisji i nie brałem udziału w przygotowaniu tej uchwały.  

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski: Czy ktoś jeszcze ma jakieś uwagi?  

Jolanta Moćko: Ja mam pytanie, czy my możemy przygotować projekt pod kątem sugestii 

zasugerowanych przez pana mecenasa i na sesji rady miejskiej taki projekt zaakceptowany 

przez pana zostanie przedstawiony? 

Monika Pawlik -  Jak najbardziej, Pani przewodnicząca to jest bardzo dobry pomysł.  

Andrzej Mentel: Ja również chciałem się przychylić do tego co mówi Pani przewodnicząca. 

Na sesji przejrzymy sobie ten materiał i wtedy będziemy już tylko głosować jak Pan mecenas 

wprowadzi te poprawki.  

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski: Sesja jest przewidziana na 28.02, więc jeszcze 

trochę czasu jest.  

Jolanta Moćko: Ja miałabym tylko taką prośbę, żeby ten poprawiony projekt, żeby był jeszcze 

raz przesłany do radnych, bo wszyscy mamy tę formę bez nałożonych poprawek, żebyśmy nie 

musieli tego tematu przybliżać na sesji, tylko żeby radni mieli możliwość zapoznania się  

z poprawiona wersja i poprawkami, które komisja wniosła. 

Ad 2. Sprawy różne 

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski: Czy ktoś ma jakieś uwagi? Nie widzę, czyli 

zamykam posiedzenie komisji.  

 
     Przewodniczący Komisji Statutowo – Regulaminowej  

 

       Dariusz Pietrzykowski  

 

 

 

 

 

 

Protokołowała  

Joanna Kwarciana  


